
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 2 (Alm. del), som Folketingets 

Finansudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 27. marts. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sigurd Agersnap (SF). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Hvordan vil ministeren sikre uvildighed og regulere private medicinproducenters 

adgang til sundhedsdata, når Novo Nordisk Fonden finansierer udviklingen af en ny 

infrastruktur for sundhedsdata, indeholdende ét kontaktpunkt og en national 

analyseplatform?” 

 

Udvalgsspørgsmålet er stillet i relation til orienterende aktstykke 187 af 19. marts 

2025. 

 

Svar: 

Forskere fra lægemiddelvirksomheder kan søge om adgang til data gennem 

kontaktpunktet på samme vilkår som andre forskere, der ønsker at benytte 

sundhedsdata til forskningsprojekter.  

 

Alle forskningsprojekter, uanset hvilken organisation forskeren tilhører, vil skulle 

opfylde samme krav om bl.a. væsentlig samfundsmæssig betydning, dataminimering, 

sikkerhed, pseudonymisering samt godkendelse fra en videnskabsetisk komite af 

projekter, som omfatter brug af biologisk materiale eller genomdata.  
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